
ACTE  PLE EXTRAORDINARI  
DATA  9 DE NOVEMBRE  DE 2010 
HORA  9 DEL VESPRE  
SESSIÓ  NÚM. 10 EXTRAORDINÀRIA  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il·lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercè Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Ita Espinosa Montoya  
 - Martí Llobet Baro    
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
    1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
          l’acta de la sessió anterior. 
 
    2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
          dels acords de la Junta de Govern 
 
    3.- Aprovació de les ordenances fiscals per a  
         l’any 2011 
 
    4.- Aprovació del pressupost municipal i  
          plantilla per a l’any 2011. 
 
 
 

- Mercè Custodio   
   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el 
Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 

 
1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR. 
       

Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  
      LOCAL. 

 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 832 del dia 15 d’octubre al 872 del dia 4 de 
novembre de 2010. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local 
adoptats en sessions dels dies 26 d’octubre i 2 de novembre. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

 
 



 
3.-  APROVACIÓ DE LES ORDENANCES FISCALS PER A L’ANY 2011 

 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde  diu que l’equip de govern farà la intervenció de manera conjunta, amb el 
regidor d’Economia encarregat de la confecció de la nova proposta d’ordenances i 
pressupostos per l’any vinent  
També dir que en junta de portaveus s’ha comentat que es debatria conjuntament 
l’aprovació de les ordenances fiscals per l’any 2011 i el pressupost municipal i plantilla per 
l’any 2011.  
Tot seguit inicia la seva exposició dient que, la meva intervenció serà de caràcter 
panoràmic, ja que aquests són els quarts i últims pressupostos de la present legislatura. 
Crec que és important fer un repàs, encara que sigui a l’engròs, de quines són les 
principals línies d’actuació que s’han plasmat en aquests dos documents, les ordenances i 
els pressupostos, segurament els més importants amb els que compta l’Ajuntament. 
Si per algun motiu passarà a la història la present legislatura és per la crisis econòmica. És 
una obvietat. Però s’ha de dir, ja que aquest fet condiciona total i completament els 
comptes públics. Hi ho fa així ni que sigui per dos motius :  
Ni que sigui per dos motius: 
Primer motiu: la necessitat d’ajustar la despesa pública a un nou ordre de prioritats. 
Segon motiu: la dràstica reducció d’ingressos que han patit les arques públiques.  
Sobre el primer, és a dir, sobre la necessitat d’ajustar la despesa pública a un nou ordre de 
prioritats, aportarem dades molt clares i reveladores, que demostren l’esforç que s’ha fet 
per posar al capdavant de l’acció de govern les regidories de l’àrea social, més 
concretament Educació, Benestar Social i Ocupació i Formació.  
Durant el període de temps dels darrers quatre anys, és a dir, del 2007 al 2011, les 
partides de la Regidoria d’Educació han experimentat un creixement del 109%, les de 
Benestar Social un 56% més i, finalment, les de Formació i Ocupació un 33% d’increment. 
Com que els percentatges a vegades enganyen, ho direm en xifres absolutes. En el 
pressupost 2011 hi ha 825.000 € més en les partides d’Educació que les previstes en l’any 
2007, 350.000€ més pel que fa a les de Serveis Socials i 120.000 € més en les d’Ocupació i 
Formació.  
En total, doncs, estem parlant de pràcticament un 1,3 milions d’euros més de despesa 
social en els pressupostos ordinaris del 2011, que no pas en els del 2007. Una xifra que 
pren més importància si es té en compte que la liquidació del pressupost ordinari del 2007 
és més elevada que els pressupostos 2011 que ara portem a aprovació.  
Quan aquest equip de govern va entrar a l’Ajuntament ja vam anunciar que es donaria un 
viratge important en les polítiques que s’estaven duent a terme i que aquest viratge 
consistiria en donar més recursos i mitjans per aquestes regidories.  
El que en el seu dia era l’expressió d’una voluntat política, crec que convindrem tots que 
s’ha convertit en necessitat vist l’efecte devastador de la crisis econòmica.  
És més, tot i que des de l’equip de govern ens podem mostrar satisfets per aquestes xifres, 
no podem sinó aventurar que aquesta tendència de la present legislatura s’haurà de 
continuar i aprofundir durant la següent. 
Estem assistint a uns moments en què a nivell planetari s’està posant en dubte el model 
social que tenim a casa nostra. L’Estat del Benestar permet compensar les desigualtats que 
provoca l’economia de mercat i permet mantenir la cohesió social. Un valor indiscutible i 
que hem de saber conservar com un dels tresors més preuats.  
Això implica que l’Ajuntament hagi de fer un sobreesforç. Les xifres que he comentat abans 
són un exemple. I això, en ocasions, també implica que l’hem de fer sense tenir ni totes les 
competències ni tampoc el finançament.  
Parlo de les 155 places d’escola bressol públiques que s’han creat en aquesta legislatura; 
dels nous grups creats a l’escola d’adults, que ha passat de tenir 251 alumnes el 2007 a 
415 el curs 2010/11; de la posada en marxa dels cursos de PQPI, per alumnes entre 16 i 
20 anys que no hagin aconseguit el Graduat d’Educació Secundària. 



Parlo també del rècord que s’ha batut en Formació Ocupacional, on s’ha gestionat 
l’adjudicació més gran en els últims 15 anys, o dels Plans d’Ocupació, on també s’han 
assolit xifres de participació mai vistes; de Formació Contínua, que s’ha iniciat amb el 
Gremi d’Indústries Gràfiques al Mirador; de l’obertura de tallers de recerca de feina i 
d’altres accions personalitzades i grupals per donar suport a les persones en atur. 
Com no, també parlo de l’increment del Servei a Atenció a Domicili, que de l’any 2008 al 
2011 ha augmentat l’aportació econòmica d’aquest programa en un 47%, passat de 10.000 
hores a 12.800 hores; de la contractació de treballadores socials que ens ha permès 
tramitar durant aquest període de temps 705 prestacions per dependència; o de l’augment 
en un 41% en els pressupostos destinats a ajudes socials bàsiques.  
I tot això s’ha fet, a pesar del segon motiu que hem dit que ha condicionat completament 
els pressupostos i la legislatura: la dràstica reducció dels ingressos.  
La dada on això s’exemplifica més clarament és en els ingressos de la construcció. Si el 
2007 estàvem parlant de 1’9 milions d’euros, pel 2011 preveiem ingressar al voltant de 
200.000 €, que en la seva intervenció el regidor d’Economia segur que explicarà, com 
també farà esment a la baixada en la participació dels tributs de l’Estat per l’any 2011.   
Per tal de fer front a aquesta situació de manca d’ingressos s’ha treballat en dos sentits: 
Primer.- Retallada de totes les partides no prioritàries i contenció i baixada progressiva de 
les fixes.  
Segon.- Aplicació d’una política fiscal progressiva a través del sistema de les bonificacions 
fiscals. 
Sobre el primer punt apuntarem una sèrie de dades que exemplifiquen les retallades que 
s’han produït en alguns apartats del capítol segon de pressupostos, que correspon a la 
compra de béns i serveis, entre els pressupost del 2007 i el que es proposa a aprovació: 
En les partides de Cultura s’ha passat de 586.000€ a 398.999, un 32% menys, en les 
d’Esports de 186.500€ a 62.000, un 66% menys i en el contracte més important per la 
seva quantitat econòmica que té l’Ajuntament, el de la recollida d’escombraries i neteja 
viària s’ha passat de 2.369.000€ a 1.925.000, és a dir, un 19% menys.  
A tothom li agradaria poder tenir més recursos per tal de poder fer una Festa Major més 
lluïda, subvencionar més activitats esportives i tenir més diners per la neteja viària; a  
l’equip de govern també. Però hi ha prioritats, senyors, i tots estaríem d’acord que potser 
el que hem d’afavorir és que les entitats tinguin més protagonisme a la Festa Major, que 
els clubs esportius fan bé d’ajustar els seus pressupostos i no dependre de les subvencions 
municipals i que en comptes de netejar més hem d’aconseguir que la gent embruti menys.  
I sobretot el que cal és avançar encara més en el canvi de cultura de dins de 
l’administració i introduir criteris d’eficiència, rendiment i optimització. A tall de mostra: en 
aquests quatre anys, s’ha passat en la compra de material d’oficina de 80.000 a 52.000€, 
un 35% menys, al telèfon de 108.000€ a 78.000€. 
Menció a part mereix la regidoria de Comunicació, que sempre acaba apareixent en el ple 
de pressupostos. Agradi a no, aquest és un fantàstic exemple de gestió eficaç amb un 
resultat extraordinari. Respecte el pressupost 2007 el 2011 es destinaran uns 200.000 
euros menys. Això amb un setmanari gratuït de 5.000 exemplars i una nova pàgina web 
d’informació, que abans no hi era.  
Sobre el segon punt, recordo, l’aplicació d’una política fiscal progressiva, cal fixar-nos en la 
reordenació i ampliació de les bonificacions com a principal instrument d’equitat a l’hora 
d’establir quina ha de ser la contribució a les arques públiques.  
Es tracta, doncs, d’afavorir a totes aquelles persones físiques o empreses que tenen un 
comportament més compromeses amb la generació de riquesa, de respecte al 
mediambient o que estiguin travessant per una situació més delicada. 
Durant aquests quatre anys s’han implementat bonificacions per les persones que 
capitalitzin l’atur, pels emprenedors que iniciïn una activitat empresarial i siguin menors de 
30 anys, per les empreses que apostin per la contractació indefinida, per l’obertura de 
comerços en el centre comercial de la vila, per l’ús de la deixalleria municipal, per la 
compra d’automòbils híbrids i elèctrics i la bonificació universal per motius de renda de la 
taxa d’escombraries. 



Amb tot aquest paquet s’ha volgut introduir elements de redistribució que s’hauran d’anar 
ajustant, modificant i variant en funció de com es vulgui incidir des de l’administració local 
en afavorir en el canvi de model productiu.  
Sabem que els efectes són limitats i que l’acció perquè aquest canvi de model es doni es 
requereix de la implicació molts més agents socials, econòmics i institucionals i de 
polítiques a llarg termini.  
A tot això, i de manera paradoxal, la dràstica reducció d’ingressos de la que parlàvem, no 
ha fet disminuir el ritme inversor. És més, durant la present legislatura és quan més s’ha 
invertit en tota la història de la nostra vila. Estem parlant d’una xifra importantíssima, que 
voltaria els 24 milions d’euros. 
Una part important del pastís se l’ha emportat la plaça Major, unes obres que s’havien 
d’acabar. I s’han acabat. Amb tots els problemes que han sorgit, que no han estat pocs, 
però s’han acabat. Ara tenim un espai nou, un complex d’equipaments, que la gent ha de 
fer seu i al que li hem de treure tot el profit. Crec que operacions d’aquesta envergadura 
difícilment es tornaran a repetir mai més. 
Però no tot s’acaba a la plaça Major. Aquests quatre anys també han servit per millorar 
moltíssim l’estat de l’espai públic de la vila, on s’hi ha destinat més de 5 milions d’euros, 
recuperar, millorar, dignificar o reformar equipaments escolars, esportius, culturals, 
municipals tots, 7 milions d’euros, o resoldre temes històrics com la connexió a la xarxa 
d’aigües Ter – Llobregat.  
A ressaltar que de totes aquestes inversions, uns 11 milions dels 24 milions totals han 
estat aportacions d’altres administracions: Estat, Ministeri, Generalitat i Diputació.  
És per això que ha estat possible l’enorme esforç inversor que s’ha fet durant aquests 
quatre anys. 
Si al començament de la meva intervenció deia que en el futur s’haurà d’aprofundir més en 
la despesa social, i consolidar així el nostre model social, en aquest punt haurem de fer un 
canvi radical.  
El futur a mig termini que en espera s’assembla bastant a la proposta pels pressupostos 
2011: amortitzar més diners dels que demanem de crèdit, rebaixar la taxa d’endeutament i 
només tirar endavant amb les inversions on hi hagi un cofinançament important d’altres 
administracions. O això o optar per un model de finançament público-privat, com el que 
s’ha dut a terme amb l’escola bressol municipal de Els Colobrers o la reforma que s’està 
duent a terme al Complex Esportiu Puigverd. 
Ho dic també perquè estem davant d’un escenari electoral, no per la campanya que s’inicia 
aquesta mateixa setmana, sinó pels comicis locals del proper mes de maig. Compte amb 
les promeses electorals perquè, si l’actual escenari econòmic no varia, segons quina 
proposta es faci es pot caure en la temeritat.  
Per això, també, m’agradaria tenir paraules d’agraïment cap al Grup Municipal d’Esquerra. 
Mai resulta senzill fer confiança a l’equip de govern, a més en qüestions tan importants 
com la dels pressupostos i les ordenances. Part dels regidors de l’equip de govern hem 
estat a l’oposició i sabem del que parlem.  
I la dificultat de fer confiança es multiplica en la mesura que s’acosten les eleccions, ja que 
es reben pressions de tot tipus i ganes de marcar el que es coneix com a “perfil propi”, 
allunyant-se tant com es pugui dels rivals electorals.  
Regidor Papell i, sobretot, regidor Permanyer els hi agraeixo sincerament la seva actitud 
positiva i col·laborativa i destacar que ha estat l’únic grup de tots els presents al consistori 
que ha presentat propostes i que ha estat viable establir negociació, que a més ha estat 
franca i lleial. No tinc cap trava en dir que aquests no són només el nostres pressupostos. 
També, en part, són els seus.  
Com no, abans d’acabar, també m’agradaria agrair a tot el personal de l’Ajuntament que 
ha col·laborat en la confecció dels pressupostos i les ordenances, en especial a la 
interventora accidental, cap dels serveis econòmics i de recursos humans. A tots els 
regidors, en especial al Jordi Carcolé, que és membre de la Comissió d’Economia per l’equip 
de govern i, com no, a l’Oscar Lomas, regidor entre d’altres moltes coses d’Economia, a qui 
ara cedeixo la paraula.  



Continua el regidor d’Economia  Sr. Oscar Lomas, PSC, tot dient que com ja vem iniciar 
l’any passat, portem a aprovació en un mateix ple el pressupost i les ordenances per l’any 
vinent. La proposta d’ordenances, que és el que determina les nostres possibilitats 
d’ingressos, i d’altre banda, el pressupost, el document marc on es reflecteixen les 
polítiques de despeses, sempre condicionades als ingressos.  
L’elaboració de la proposta d’ordenances i pressupostos per l’any 2011 està condicionada 
per diversos factors, alguns de propis i d’altres d’aliens: 
- D’una banda el pla de sanejament vigent fins l’any 2012, marca el full de ruta per 
l’estabilització de les finances municipals. En ell venen determinades les principals mesures 
de reducció de la despesa i d’evolució dels ingressos per tornar a una situació d’equilibri. 
Amb aquest document es va determinar la política d’ingressos, la gestió del personal, les 
optimizacions de recursos i les possibilitats de reduir la despesa. 
- D’altre banda, el reial decret llei 8/2010 de 20 maig, de mesures extraordinàries per 
la reducció del dèficit públic, aprovat per l’Estat, que condiciona les polítiques retributives i 
d’inversions dels pressupostos locals 
- La pròpia conjuntura econòmica, global i local, amb la pitjor situació de crisi que es 
recorda. Aquest escenari condiciona necessariament les polítiques de despesa, amb la 
necessitat de dirigir-se als col·lectius més febles. I alhora, ha condicionat les polítiques 
d’ingressos, doncs l’alta dependència dels ingressos estacionals de la construcció, ha 
suposat un greu trasbals en les finances públiques. 
- Per últim, la manca d’un model de finançament local adequat a les actuals 
necessitats i als serveis que s’estan prestant, provoca que sigui recurrent la manca d’uns 
ingressos estables. En aquesta ocasió, es veu agreujat per la supressió de l’anomenat FEIL 
social, aquells diners dels fons d’inversió estatal local que es podien destinar a projectes 
social (aproximadament 500.000 €) i per l’obligació de retornar l’excés de participació en 
els tributs de l’estat de l’any 2008 (per l’any vinent, aproximadament 100.000 €). 
La proposta inicial d’ordenances plantejada a la resta de grups partia amb un objectiu: 
poder fer front a la reducció d’ingressos del sector de la construcció i de la participació en 
els tributs de l’Estat, per poder garantir el màxim de serveis. 
Desprès d’estudiar alternatives conjuntament amb el grup d’ERC, la proposta que portem a 
aprovació creiem que millora la proposta inicial sense perjudici de mantenir el nivell 
d’ingressos mínim necessari. 
Així, podríem parlar bàsicament de 5 novetats: 
- D’una banda, els principals impostos i taxes s’incrementaran el 2,4%, l’IPC català 
interanual del mes de setembre. 
- En determinats tributs (vehicles, plusvàlues, zona blava,....) es congelaran els tipus 
impositius 
- Es manté el mateix tipus de l’IBI (0,625), introduint una novetat: 
1.- Tal i com permet la llei, en el 10% dels valors cadastrals més alts de cada ús, es poden 
introduir tipus diferencials. Això vol dir, que per cada ús, aquelles finques amb més valor 
se’ls hi pot aplicar un tipus més elevat que el tipus normal, és a dir, qui més té més paga. 
2.- Fins ara ja s’estava aplicant el tipus diferencial en els usos de magatzem (1 empresa), 
comercial (5 mitjanes superfícies) i industrials (72). Ara aquest tipus del 0.90 s’incrementa 
al 0.95. 
3.- D’altre banda, s’introdueix el tipus diferencial del 0.90 en el usos d’esport (3), oci (1), 
solars (88) i oficines (9). 
4.- D’aquesta manera, aquests no encara 200 contribuents permet no tenir que augmentar 
el tipus als rebuts particulars. 
- Es redacta integrament l’ordenança de la taxa de llicència d’activitats per adaptar-
ho a la nova legislació, i es crea la del SAD, ja que a partir del proper any es deixarà de 
prestar a través del consell comarcal. 
- Per últim, encara que no es un tema pròpiament d’ordenances sinò de calendari 
fiscal, s’introdueix el fraccionament en 4 vegades del rebut de l’IBI. Es a dir, per tothom 
que tingui el rebut domiciliat, es cobrarà el rebut en 4 vegades en comptes de les 2 
habituals, per tal de donar el màxim de facilitats en el pagament.  



Val la pena destacar també que es mantenen totes les bonificacions així com la possibilitat 
de fraccionar en deu vegades la totalitat dels rebuts. 
En resum, unes ordenances que augmenten amb l’IPC, que no suposen sobrecarregar al 
ciutadà mitjà, i amb majors facilitats de pagament. 
Una vegada explicada la pauta dels ingressos, podem entrar en el detall del pressupost. 
Entrem en detall. El pressupost total per l’any 2011, és de 25.361.560,15, un 5,70% 
inferior que el previst l’any 2010, i més d’un 10% al de l’any 2009. En quant al pressupost 
ordinari, la xifra total és de 23.891.550 €, uns 650.000 € menys que el pressupost vigent, 
essent aquest el més baix de tota la legislatura. 
Anem a analitzar els diferents capítols del pressupost: 
INGRESSOS 
Els ingressos, conseqüència de tot l’expressat anteriorment, experiment certes variacions 
respecte l’any anterior: 
- Impostos directes (IBI, plusvàlues, vehicles, IAE) creixen un 6,19%, essencialment per 
l’aplicació del tipus diferencial en els usos no residencials. 
- Impostos indirectes (ICIO): reducció del 42%. Es preveu l’import més baix dels darrers 
15 anys. 
- Taxes i altres impostos es preveu una reducció del 4,5% 
- Transferències corrents: es preveu una reducció del 13%. Com dèiem, la reducció en la 
participació en els tributs de l’Estat, el retorn de l’avançament del 2008 i la supressió del 
FEIL social, fa que aquesta partida d’ingressos torni a nivells de l’any 2005. La manca d’un 
model de finançament adequat està provocant una destrossa en els pressupostos de tots 
els ajuntament, i si l’òptim és que un terç dels ingressos ordinaris provinguin d’altres 
administracions, avui en dia no arriba ni a un 30%. 
DESPESES 
L’impossibilitat de concertar préstecs per l’any 2011, provoca que el pressupost de 
despeses d’aquest any sigui pràcticament tot despesa ordinària. Dins de la despesa 
ordinària, si analitzem el pressupost, veurem que un alt percentatge de la despesa és 
despesa compromesa, és a dir, gairebé el 90% del pressupost ordinari de despesa 
correspon a despesa fixa de l’ajuntament, amb el que qualsevol reducció de despesa és 
una tasca molt complexa. 
Analitzant les despeses ordinàries, que són aquelles que corresponen a personal, compra 
de béns i serveis,subvencions i la càrrega financera (interessos i amortitzacions) val la 
pena destacar: 
- Pel que fa al capítol 1 (personal), es produeix una reducció del 5%, en virtut de 
l’aplicació del reial decret de l’Estat de mesures extraordinàries, i la congelació salarial 
prevista per l’any 2011 a la llei de pressupostos de l’Estat. 
Per l’elaboració del pressupost de personal, s’ha tingut en compte les pautes marcades en 
el pla de sanejament i que també es reflexen en la plantilla i RLLT que es porten a 
aprovació: congelació del número de persones en plantilla, reducció d’hores 
extraordinàries, supressió de contractació de personal estacional i revisió de la elació de 
llocs de treball. 
Val la pena parar-nos un moment en els indicadors que es plantejaven en el pla de 
sanejament i fer un anàlisi del seu compliment. 
- Congelació i/o reducció de la plantilla. En la plantilla que portem avui a aprovació es 
redueix en una lloc de treball respecte l’any anterior i l’any 2008, indicador del compliment 
de l’objectiu. 
- Durant l’any s’han realitzat redistribució d’efectius sense que això suposes una augment 
de la despesa, bé cobrint places per mitjà de la promoció interna, o bé redistribuint efectius 
per prestar nous serveis 
- Reducció d’hores extraordinàries. S’establia un màxim de 40 hores per persona i any en 
els cossos de policia i brigada. Si a l’any 2008 aquest rati es situava en 45 
hores/persona/any, l’any 2009 ja es va aconseguir reduir a 39 hores i aquest any es 
preveu finalitzar per sota de la xifra de l’any anterior. En el cas de la resta de personal, 



l’objectiu era estar per sota de les 15 hores/any, i la previsió és tancar amb un rati 9 
hores/any. 
- Un altre punt important que contemplava el pla de sanejament era reduir el màxim les 
suplències de baixes. En aquest cas assenyalar que durant l’any 2009 tan sols es va cobrir 
la baixa temporal de 4 conserges i un auxiliar, i durant el 2010 la d’un conserge, dos 
professors d’escola de música i un auxiliar, ja que era imprescindible per prestar el servei 
públic. 
Cal dir, i agrair, que la posada en marxa d’aquestes mesures, dures però necessàries, no 
haguessin estat possible sense l’esforç del personal dels diferents departaments. 
- En referència al capítol 2, la manca d’ingressos obliga a un ajust encara superior al 
previst en el pla de sanejament,. Si en el pla de sanejament es preveia una reducció del 
1,67% respecte l’any 2010, es necesari un esforç adicional, reduint-se aquest capítol en 
més d’un 5%. 
- La majoria de regidories han experimentat una disminució, amb excepció de les 
regidories d’educació i benestar social, incorporant a tall d’exemple la gestió de la nova 
escola bressol, l’augment de més d’un 25% del SAD i de gairebé un 40% el telealarma. 
Lògicament, reduir més de 600.000 € en un pressupost no és gens fàcil. Per aquest motiu 
cal explicar també que implicarà aquest pressupost. 
- Reducció d’entre un 10-15% en les despeses de festes populars, comunicació, sanitat, 
joventut i esports 
- Optimització de recursos en els grans contractes: 
- Reducció en 50.000 € la contrata de neteja d’edificis 
- Reducció d’un 7% el contracte de recollida de residus i neteja de carrers (150.000 €) 
- Renegociació de contractes de manteniments de zones verdes 
- Estalvi aconseguit pel concurs manteniment i reparació enllumenat, concurs de telefonia. 
- S’han acceptat determinades propostes d’ERC per reduir determinades partides de via 
pública, així com de comunicació. 
- Pel que fa referència al capítol 4 (les subvencions i transferències a altres 
administracions), es redueixen totes les partides de subvencions, començant per les 
assignacions als grups polítics en un 10% 
- En referència a la càrrega financera, els interessos es mantenen; per contra, les 
amortitzacions augmenten considerablement, com ja preveiem en el pla de sanejament per 
la concertació de les operacions de crèdit a mig termini per eixugar el dèficit acumulat 
d’anys anteriors. Aquesta operació a retornar abans de la finalització de l’any 2012, implica 
una important sobrecàrrega. 
Segurament a tots nosaltres ens agradaria congelar els impostos i no reduir cap servei, 
però la realitat és molt més complexa. Qualsevol altre proposta es vendre fum i enganyar-
nos. 
Aquests dos documents han estat treballats, explicats i debatuts en les 5 comissions 
informatives d’ordenances i pressupost que s’han realitzat aquest any, on s’ha intentat 
donar resposta a les qüestions dels diferents els grups polítics, així com esperàvem rebre 
propostes de millora del document inicial.  
Per CiU intervé la Sra. Montse Gatell,  i diu que abans de començar la nostra intervenció 
amb el contingut del pressupost, volem deixar palès quin serà el sentit del nostre vot: 
contrari a l’aprovació del pressupost municipal que el PSC presenta per a l’any 2011. Com 
que és costum del regidor d’Hisenda, Sr. Lomas, quedar sempre perplex i sorprès de les 
intervencions de CiU, així ens ho manifesta cada vegada que debatem un tema de la seva 
incumbència, ho diem al començament de la nostra intervenció perquè el regidor pugui 
quedar perplex del tot, sense haver d’esperar a la manifestació del nostre vot, si és que 
aquest és el cas. 
Nosaltres som de l’opinió que uns pressupostos no serveixen si la gestió que els 
acompanya no és correcte i compartida amb transparència. Així és com creiem que ha de 
ser l’execució d’un pressupost i no és així com ho entenen vostès. Potser pensaran que no 
som ningú per proposar models, però no s’equivoquin, no parlem del resultat final d’una 
gestió econòmica, sinó de com es gestiona i com s’explica. Som un grup municipal a 



l’oposició i sabem molt bé quin és el nostre mandat: fiscalitzar la gestió del govern per 
actuar conjuntament en interès de la ciutadania. Però no ho podem fer amb totes les eines, 
perquè vostès no sempre estan disposats a ensenyar-nos-les totes, les eines. 
Arribats al ple, sempre ens demanen que ens definim, que contraposem a les seves 
propostes les nostres. Així ho ha fet també el regidor Lomas al final de les cinc reunions 
que s’han fet per debatre (i ho posem en interrogant) les propostes del pressupost i les 
ordenances. Sabem que la seva intenció era recollir totes les propostes dels grups de 
l’oposició i incorporar-les, en la mesura del possible, al pressupost municipal i a les seves 
ordenances. Així ho ha fet amb les propostes d’ERC i segurament ho hagués fet amb les 
nostres o d’altres grups. 
Però nosaltres ens basem en l’experiència, ara que ja encarant el final de la legislatura, en 
tenim també d’oposició i de vostès com a govern municipal. Vam fer propostes molt clares i 
certament ambicioses pel pressupost del 2009, que vostès molt amablement van recollir. 
Es van executar? Doncs a mitges. I la mitja part que es va executar es va fer a empentes i 
rodolons, algunes perquè nosaltres hi insistírem, d’altres perquè hi van donar la volta com 
un mitjó... al final, el que va canviar era l’esperit, la voluntat amb què s’havien proposat. 
Ens podrien dir que les circumstàncies econòmiques feien impossibles algunes mesures tal i 
com les havíem proposat. Tenen bona part de raó. Però hauríem arribat a altres acords de 
modificar-les si haguessin tingut el més mínim interès de consensuar-ho. Però mai més ens 
en van dir res. Algunes propostes les vam trobar parcialment executades en notes de 
premsa. Els vam oferir la nostra complicitat en moments de dificultats econòmiques, i 
vostès ho van interpretar com un fet oportunista perquè no els votéssim en contra el 
pressupost i ja està.  
Moltes vegades ens sembla que, per a vostès, l’oposició no és ningú. Nosaltres hem estat 
algú en comptades ocasions, sobretot per votar temes com Can Bages al costat del govern 
municipal, i poca cosa més. L’endemà d’aprovar aquest pressupost, vostès faran i desfaran 
com més els convindrà, i l’oposició podrà cridar tant com vulgui, que el que cridin no anirà 
amb vostès. 
Què diu aquest pressupost de la seva acció de govern? 
- Que han convertit els ajuts pel bus que vam proposar en uns ajuts segons la renda, han 
abaixat l’aportació de la partida econòmica i ara ja veurem a quanta gent arriba. 
- Les mesures que vostès van dir “contra l’atur” i que vam demanar que tinguessin un altre 
enfocament després de veure els pobres resultats que va presentar el regidor Creus al cap 
d’un any, tenen enguany un altre enfocament, ben cert, han desaparegut del pressupost. 
Ni tan sols hi ha els 10.000 miserables euros que vostès van aportar l’any passat per pagar 
matrícules a l’escola de música o a la ludoteca municipal. A més, aquest 2010 han rebutjat 
el 80% de sol•licituds d’ajuts per a llibres de text i material escolar pel curs 2010-2011 
(partida B2-920-48912). 
- El Casal d’estiu (de vacances en general) ha estat durant molts anys un servei de molta 
qualitat al nostre municipi, bé que a l’ajuntament li costava molts diners, per a les famílies 
era una solució i, aquest sí, un ajut directe pels períodes de vacances. A més, generava un 
moviment laboral per als joves de Castellar i, de passada, la seva formació en 
innombrables cursos que s’han fet de monitors i directors de lleure. Aquest any no hem 
sabut veure que hi hagi ni un euro (8000 € PEL 2011 I EL 2010 GAIREBÉ 200 MIL) al 
pressupost. Ens han dit vostès mateixos que no hi posen diners perquè, com han fet amb 
l’escola bressol pública i el Mirador, contractaran també a una empresa que ho gestioni i 
que  aquesta empresa es farà càrrec de les despeses de personal a canvi de cobrar les 
quotes. Això, quan ho feia l’ajuntament, generava un dèficit anual de 200.000 euros, quin 
preu públic haurà de posar aquesta empresa als casals per aguantar aquest dèficit? Anirà 
això en benefici de les famílies? Els joves que hi veien una sortida laboral puntual, seguiran 
tenint-la? 
- Ja saben també que vam demanar que no hi hagués la partida de 300.000 euros per a 
pressupostos participatius (i parcials, afegíem nosaltres), però l’any passat no ens van fer 
cas, ni tan sols de les nostres argumentacions sobre la insensatesa de destinar aquests 
diners a fer contents uns quants veïns en moments de crisi. Aquest any veiem que, de 



sobte, estan d’acord amb nosaltres i ho han eliminat. Però ja n’hem destinat 600.000, en 
dos anys, a aquest concepte. 
- Baixen les partides de Salut i n’augmenten altres com gent gran en 7.000 euros, però no 
sabem per què ni amb quina finalitat. 
- Una incongruència: baixen la partida de recollida de residus en 100.000 euros però 
pugem la taxa de residus: aleshores, això vol dir que recollirem menys? O demanaran a 
l’empresa que reculli més pagant menys? 
- El que sí augmenta és la partida per a l’espai cívic que s’augmenta fins a 130.000 quan 
abans era de 122.000; 140.000 euros per publicacions i comunicació institucional... això sí, 
els ajuts socials de benestar social baixa en 2.000 euros, de 23.000 a 21.000; els ajuts a 
les famílies es queda congelat en 115.000 i baixen la partida d’ajuts per al bus i a més, 
com hem dit abans, l’ajut no serà universal, sinó segons la renda familiar. 
- Parlem també del pla de sanejament i d’estalvi i de control de la despesa: vam proposar 
estalvi en la gestió de la despesa en el marc de l’aprovació del pla de sanejament. Vostès 
ho ratifiquen, ho aproven i, l’endemà, què passa? 
- Que no sabem coses com de quina manera s’han liquidat les obres de la llar d’infants 
Colobrers, no sabem com s’ha liquidat el mur de l’escola Sol i Lluna, no sabem si han 
cobrat els diners de la parcel·la la que es va vendre a Can Bages. Aquesta parcel·la va 
sortir a subhasta per 2.375.000 euros. L’adjudicatari havia de pagar-ne un 25% en el 
moment de l’adjudicació, és a dir, uns 600.000 euros a principis del 2010. Ja els ho hem 
preguntat, i no han respost, han cobrat o no aquests 600.000 euros? Repassem el llistat de 
l’estat de comptes i només hi veiem un ingrés de la partida patrimonial de 61.000 euros, 
per tant, creiem que no... és així? 
- També passa que substitueixen les places vacants de personal que consideren 
convenients, com el director de mitjans de comunicació, i malgrat que nosaltres hi fem 
al·legacions al procés, vostès no diuen ni mitja paraula, continuen endavant, substituint 
algunes places, altres no, fent promocions per algú, per altres no... i en la línia de fer i 
desfer, ens trobem amb un edicte al DOGC d’agost del 2010 que diu que modifiquen 
l’oferta pública d’ocupació que es va aprovar per la plantilla del personal funcionari el 9 de 
juny de 2010 (dos mesos de la seva aprovació definitiva i modifiquen la plantilla). 
- Han fet una taca d’oli amb la ubicació dels espais municipals, creiem que implantant un 
model molt poc sostenible i també poc rendible: 
Pel que fa als espais:  
•  al Mirador hi posen el SAC i serveis del  Mirador 
•  ocupen la planta baixa de l’ajuntament amb serveis que ja tenien lloc al primer pis,  
• l’antic espai de recaptació de l’ajuntament amb.... ni ho sabem.  
• buiden de serveis antics el Botafoc,..... però no hi ha més serveis nous, al menys que 
sapiguem 
• els Safarejos els converteixen en un  espai gastronòmic.  
• Es gasten 37 mil euros per posar l’arxiu municipal que hi ha a la pl. Llibertat al Casal 
d’entitats, 
• es gastaran la mateixa quantitat o més per traslladar la ludoteca al lloc que deixarà buit 
l’arxiu de la Pl. Llibertat,  
• es gastaran una altra quantitat de diners per posar espais de la biblioteca a la ludoteca.  
•  en tota aquesta moguda , també hi entrem l’oposició, que ens envien a un edifici a mig 
fer, però mirin, si tenen diners per gastar, podem cedir la planta baixa a Esplai  Sargantana 
que no pot tenir un espai per la seva activitat en cap altre lloc.  
• Ens hem gastat més diners amb aquests moviments, (encara que una part sigui pagat 
amb els diners del Zapatero, també és cert, que una cosa es restaurar in edifici i l’altra 
anar movent els serveis d’un lloc a l’altra per gust) que en moltes altres coses d’interès 
directe del ciutadà i més en moments de crisi. Potser aquest diners que valen els trasllats 
podrien destinar-los a altres actuacions que de moment ha anat pagant l’ajuntament, 
sense anar més lluny: per desplaçar la parada de bus del carrer Tarragona s’han gastat 
deu mil euros  que es podien haver pagat amb els del Zapatero. 



• En definitiva, tot això vol dir més llum, més telèfon, més conserges... més calefacció.... 
més mobiliari, més administratius, menys servei i més dificultats en èpoques de vacances, 
perquè els funcionaris estan repartits en tots aquests espais i per tant, els recursos no són 
rendibles quan aquests tenen festa. Ja ens diran com cobriran el control del Mirador i del 
SAC quan vinguin les vacances. 
Nosaltres pretenem fer el que hem vingut fent fins ara, fer les propostes oportunes quan 
sorgeixi l’ocasió i quan sigui necessari o quan creguem que podem millorar l’acció de 
govern, no al ple de pressupostos perquè tots quedem com la mar de col·laboradors i prou.  
- Vam proposar que no ens calien les casetes de vending de xocolatines i preservatius pel 
poble, i vostès van tirar endavant i ara gastem hores de la brigada i diners per retirar-les 
- Vam proposar controlar les concessionàries, com digues.com, i vam impugnar les bases 
que vostès van tornar a repetir per adjudicar la gestió de la publicitat als mitjans públics, 
però vostès van tirar pel dret, amb control o no de gestió econòmica 
- Vam proposar el control de l’explotació de la Pedrera, de moment, tenim una 
convocatòria perquè tanquem la boca més d’un any més tard del que ens haurien d’haver 
convocat, i encara perquè hi hem insistit 
- Vam proposar un control de la concessionària de la Llar d’infants, i de moment només 
sabem que, pel que sembla, no tot el personal està contractat 
- Vam proposar control de contractació de personal a les concessionàries i de moment, 
l’únic control és el del PSC, que hi posa parents i amics, tots socialistes molt il·lustrats 
- Vam proposar que aturéssim l’avançament per part de l’ajuntament de la inversió per a 
l’ampliació del CAP, i que demanéssim a la Generalitat que fossin ells els que invertissin, i 
de moment, l’ajuntament demana crèdit en nom de la Generalitat mentre la Generalitat 
ens ajorna el pagament dels seus deutes fins l’any vinent Perquè, la Generalitat ja ens ha 
pagat els gairebé 500 mil euros de l’escola bressol? Segons l’execució de l’estat de comptes 
només una part ? 
- Demanem planificar les inversions conjuntament amb l’equip de govern per racionalitzar 
les necessitats. I de moment, el que tenim és que canvien les sol. licituds de subvenció que 
van fer en altre moment, com les de la Generalitat del PUOSC, sense dir-nos-en res 
- i projecten una remodelació del tercer pis del Mirador.... i no sabem ni què s’hi fa.... 
- Demanem que iniciïn el POUM, i diuen que no cal, que no és necessari. Mentre, els 
particulars demanen a l’ajuntament l’expropiació de zones verdes.... i aquest any.... l’única 
inversió que pretenen a Castellar és DONAR més de 180 MILIONS DE LES ANTIGUES 
PESSESTES per expropiar un terreny. 180 milions de pessetes! Més d’un milió d’euros! 
Però, com poden vostès valorar tant desmesuradament un terreny a aquest preu ? ni tant 
sols el pagaria el millor dels promotors. Ja sabem que és el Jurat d’expropiació que marca 
un preu, però un preu pròxim al que ha determinat l’ajuntament. I a més, ni tan sols posen 
els diners per pagar-lo ( diuen que ho pagaran amb la venda de parcel·les, però 
aconseguiran vendre parcel·les, en els moments que estem?)  
- Tampoc posen els diners al pressupost per iniciar els treballs del POUM, n’hi ha per pagar 
el catàleg i poca cosa més.  Encara que diguin que  volen fer el POUM després de les 
eleccions, que seran el proper maig de 2011, han de posar els diners en el pressupost 
d’enguany  que és per tot el  2011. 
- Demanem  que incloguin la parcel·la dels Fruiters com a equipament educatiu per a la 7a. 
Escola si aquest procés és més ràpid que la parcel·la de les pistes d’atletisme. Doncs, al 
final, s’obliden de la parcel·la dels Fruiters, converteixen la parcel·la de les pistes 
d’atletisme en una parcel·la per posar-hi una escola, i al final ens comuniquen que l’institut 
el posaran al pati del Sant Esteve. Per cert, ja devem anar tard respecte les previsions que 
ens van dir, oi?  
I vostès només entestats a que els fem propostes pel seu pressupost. Per què? Per tenir un 
bon titular a la premsa, que som tots molt bons i que uns proposem des de l’oposició i els 
altres accepten el que l’oposició els proposa? 
Al final, vostès sempre han fet el que han volgut, com han volgut, quan han volgut, encara 
que hagi estat amb la posició contrària de tota l’oposició i comptant amb el vot d’un senyor 
que ha vingut a aquest ajuntament a cobrar un sou molt fàcil de guanyar per a ell durant 



quatre anys mostrant-se deslleial amb el propi sistema democràtic. A vostès no els fa 
molta gràcia, però l’han fet servir sempre que els ha convingut, i no els ha tremolat la mà 
ni la veu a l’hora de justificar aquestes aliances que han pervertit el funcionament d’aquest 
plenari durant tota la legislatura. 
Vostès necessitaven temps per demostrar com sabien governar, com sabien gestionar, i 
ara ja ho sabem. No comptin amb la nostra complicitat. Encara que vostès segueixin fent el 
discurs de la perplexitat o directament el de l’insult, com ha passat de vegades en aquest 
ple, que en prenguin bona nota els periodistes de la sala perquè no hi hagi confusió: CiU ni 
aprova el pressupost ni en fa propostes ni es mostra col·laborador a consciència, perquè la 
nostra feina no és només criticar ni aprovar el pressupost per aparèixer a la foto, la nostra 
és una feina del dia a dia i durant tot l’any, que és on sempre ens han trobat, quan han 
volgut comptar amb nosaltres i on ens seguiran trobant, perquè focalitzem els nostres 
esforços a fer propostes basades en una gestió eficaç i en la rendibilització dels recursos 
econòmics i humans, per tant, destinades a estalviar o, al menys, a no malbaratar els 
diners, així ho hem exemplificat en els punts anteriors. De vegades, però, no ens queda 
més remei que fer aquestes propostes en forma d’al·legacions als seus projectes, perquè 
no els coneixem abans que siguin publicats i vostès no ens n’informen. I així ho 
continuarem fent, encara que la nostra tasca de control i de propostes quedin perdudes al 
calaix del secretari o de l’alcalde. 
Per l’Altraveu intervé el Sr. Martí Llobet, i diu, avui es porta a Ple l'últim pressupost 
d'aquesta legislatura. Per nosaltres és molt difícil valorar-lo com un pressupost més, de 
manera aïllada, sense tenir en compte com hem arribat fins aquí. Estem convençuts de la 
dificultat de l'equip de govern per quadrar números, per tirar endavant polítiques que 
s'ajustin als desitjos, del complicat que ha de ser gestionar una situació on el vent no bufa 
a favor. Perquè diguem ho clar d'entrada: estem en la pitjor situació possible; estem al 
límit del endeutament i no podem pujar més la pressió fiscal en una situació de crisis, quan 
més falta ens fa tenir recursos. Però aquí no hi hem arribat per atzar. Quan vostès van 
arribar el govern van trobar una situació econòmica molt complicada que van atribuir al 
desgavell econòmic de l'antic equip de govern de CIU i ERC. I segurament no els faltava 
raó. Vostès mateixos van publicar que els que sortien deixaven una hipoteca de 1,4 milions 
d'euros que serien molt difícils d'eixugar. En aquell  moment el deute de l'ajuntament 
rondava el 80% del pressupost. Després ha vingut els costos de la plaça major,la crisi, etc. 
Però vostès han governat tres anys i mig, i la cantarella de l'antic equip de govern no la 
podem allargar infinitament. Ara ens trobem que l'endeutament de l'ajuntament és el 
107%, pràcticament al llindar del permès per llei. Això vol dir que hem augmentat el deute 
prop d'un 25%. Tot i que amb el pla de sanejament conten vostès arreglar  aquest 
números, cada cop serà més difícil, perquè sense marge possible, qualsevol incidència 
capgirarà totes les previsions; una mostra és el solar del carrer Clavé que ja en parlarem 
més endavant.  
Amb això volem dir que els ajuntaments no s'han d'endeutar? No al contrari. Cal que els 
ajuntament recorrin al crèdit per tirar endavant, i més si és possible en temps de crisis, 
perquè es quan més falta fa donar resposta als ciutadans, quan segurament les despeses 
en benestar social cal que augmentin, quan els plans de promoció i ocupació  siguin més 
ferms, quan les ordenances siguin més modulables a la realitat de la crisi. Però tot això 
només es pot fer, si i només sí, la feina s'ha fet bé abans, si el criteri polític en la despesa 
ha anat en un sentit i no en un altre.  
I no és el cas, i aquest pressupost es fruit de tot això. I nosaltres pensem que s'ha errat en 
molt aspectes. Des de els primer pressupostos que es van aprovar aquest mandat  sempre 
hem dit que els ingressos eren massa optimistes, que eren inflats, que forçosament quan 
es fes el tancament de comptes no s'ajustarien a allò previst. Inexorablement a anat 
passant i hem fet la bola de neu cada pressupost més grossa fins arribar a la situació 
actual, en la que senzillament no tenim marge.  
Cal explicar què hem fet amb aquest diners, i aquí es on entra la priorització política d'on 
es destina la despesa. I aquí hem tingut un forat negra monumental: La plaça major. 
Vostès ens diuen que som els apòstols del monotema, però és la principal causa de per què 



estem en aquesta situació econòmica. Van ser vostès que van decidir que calia seguir tirant 
endavant el projecte,que inaugurar-la fins a l’extenuïtat era una prioritat. Tot i les crítiques 
que van fer d’aquest projecte quan eren a l’oposició. Des de l'època de CIU i ERC, que es 
contava de pagar-la amb 9 milions d'euros fins a la xifra actual, que ha falta de xifres 
definitives, pot rondar els més de 25 milions d'euros. Això, sorprenentment és vist com un 
fet normal que nosaltres ja hem denunciat als organismes corresponents i públicament. 
Es veritat que van trobar un llegat difícil de gestionar, però la melagolamania sembla que 
s'encomana i aquí hem estirat més el braç que la màniga, i de tros. Per vostès va ser una 
prioritat acabar la plaça i inaugurar el Mirador. Per nosaltres no, si més no en els termes 
que ho han fet vostès. Van prioritzar una opció i nosaltres també en fem la valoració 
política. Van tirar un tros de pis per aixecar-hi una paret darrera, van omplir-ho amb un 
centre de coneixement que malgrat els fons estatals i els credits a interès 0 caldrà 
retornar. L’edifici fantasma, que no ha estat capaç de crear cap sinergia entre les diverses 
activitats sinó que és un equipament que mira cap endins i no cap al poble. Nosaltres molts 
d'aquest diners ara els trobem a faltar. Com trobem a faltar la milionada de la connexió 
Ter-Llobregat, o com afectarà el manteniment d'un polígon desert a l'espera de temps 
millors. 
Vostès ho han dit molts cops, i la resta de grups ho subscrivim: els ajuntaments estan mal 
finançats. El sistema és el mateix i les atribucions no es poden comparar. Som el primer 
coixí on s'empara el ciutadà, la primera porta a donar resposta. La complexitat de 
l'administració local no ha crescut alhora que el seu fiançament, a totes hores ja del tot 
insuficient.  
Però un cop reconeguda aquesta certesa que fem? Perquè Castellar podem dir que no ha 
estat un poble amb pocs recursos, al contrari, però malgrat tot som dels mes endeutats. 
Alguna cosa devem haver fet malament oi? 
Deia el regidor Lomas en el darrer Ple de pressupostos que no es pot demanar més inversió 
i més serveis, i alhora  rebaixar impostos. I té raó el regidor, tot i que sempre es pot 
administrar diferent i prioritzar d'una altre manera. Però  en essència, el seu al·legat contra 
la demagògia té matisos. Perquè tothom entén que s'han de pagar impostos, encara que 
sigui a desgrat, però ja costa més d'entendre a vegades amb que es gasten. I en aquesta 
tessitura estem ara, que hem d'aprovar també les ordenances fiscals per tirar endavant el 
seu pressupost. I la veritat es que per nosaltres no és fàcil. Ens hauria agradat, que davant 
de la crisis actual, que a Castellar es concreta amb prop d'un 17% d'atur registrat (les 
xifres reals poden ser més altes), haguéssim tingut la capacitat per congelar la pressió 
fiscal  com han fet altres municipis. Ja entenem però, que amb l'endeutament del municipi, 
i sense disminuir els serveis, a hores d'ara, això ja no és possible. I reduir serveis, vol dir 
obrir un debat en profunditat que no podem enllestir amb tres setmanes de reunions. Atès 
com estan plantejades les ordenances actualment, que no segueixen criteris de renda, ni 
d'habitants per casa, ni criteris de fiscalitat ecològica, nosaltres, i tenint en compte 
l'exposat, ens abstindrem. Pensem que com han quedat redactades, amb l'apujada general 
de l'IPC i l'IBI amb el 0,625, permeten garantir el pressupost -encara que no el compartim- 
Tot plegat podria haver estat molt diferent, però ara les coses són com són. Entre pujar la 
pressió fiscal que es els que vostès volien i el que ha quedat ara, nosaltres com hem dit, 
ens abstindrem, perquè amb el nostre vot no volem bloquejar la capacitat del municipi de 
recaptar per tal de donar servei quan més falta ens fa. 
Dèiem al principi que aquest pressupost no s'entendria sense els altres i el nostre vot 
tampoc. Arribats aquests pressupost, estem convençuts que el regidor Lomas i l'equip de 
govern han fet el que han pogut tècnicament, perquè senzillament el marge es tan estret, 
que només han pogut aprimar la despesa   rascant una mica d'aquí una mica d'allà. Perquè 
ara ja es tard, i l'hipoteca que deixen ja sigui a vostès mateixos o als que entrin encara 
serà més difícil de gestionar que la que van trobar. Per concretar una mica en aquest 
pressupost i perquè no diguin que fugim d'estudi: 
Han pogut aprimar una mica el capítol Primer, el de personal. Bàsicament amb el decret llei 
8/2010 i l'amortització de places. Sobre el real decret de la reducció de sous el 2010 i la 
congelació el 2011 ja ens varem pronunciar al seu moment. Una decisió injusta, unilateral, 



que fa pagar la crisis als qui no en són responsables, al col·lectiu amb menys frau fiscal i al 
que ha de garantir uns bons serveis públics. Aquest pressupost significa també la validació 
d'aquella decisió que per molt que vostès hi estiguessin obligats per llei, nosaltres no vam 
compartir mai ni ens hi sentim corresponsables. 
L'amortització de places, el  no cobrir totes les baixes laborals, ni les reduccions, etc.. 
caldria veure-ho de manera individualitzada, però com a criteri general ens sembla que 
voler oferir els mateixos serveis amb menys gent és molt complicat, tan pel servei final que 
es dóna com la repercussió que té en els treballadors restants; perquè si després s'ha de 
compensar amb hores o diners, el que guanyes per un costat el perds per l'altre. Aquí 
nosaltres podríem dir que a vegades amb menys gent es pot fer la mateixa feina, que es 
qüestió d'organització, però no diríem tota la veritat, i som conscient de la complexitat que 
tenen alhora de gestionar i els esforços que fan. Segurament la solució passaria per un 
debat més serè sobre on ha d'arribar l'ajuntament d'ara en endavant, mirant de consolidar 
els serveis que ja ofereix. 
També volem fer palès, que amb aquests pressupostos que s'aproven, la revalorització dels 
llocs de treball que ja cuegen de la darrera legislatura no sembla que es puguin aprovar 
ara; i caldrà explicar-ho molt bé, perquè és un tema que tard o d'hora s'ha de resoldre, i 
els treballadors/des cal que cobrin per la feina que fan i per la categoria laboral que els  
pertoca. 
També ho hem dit des del principi de legislatura, els dos càrrecs eventuals ens costen 
molts diners. Ja sabem que és una figura regulada per llei, però l'opció  de tenir-los és 
únicament política. No hem dubtat mai de la seva vàlua personal, però repetim que donen 
servei a l'equip de govern, i ateses les circumstàncies actuals de crisis amb retallades als 
treballadors fan de mal justificar. Ja entenem que el compromís que vostès van adoptar 
caldrà respectar-lo, però això no treu la nostra oposició. Aquests 4 anys ens costaran 
aproximadament 488.000 euros, una mica més de la reducció que ha tingut el capítol 1 en 
aquest pressupost. 
Les despeses fixes de subministrament elèctric, d'aigua i gas ara mateix també són difícils 
de solucionar, tot i que hi ha petites millores a fer en molts sector. Però per retallar de 
manera substancial només hi ha una manera, i es apostar de veritat per l'estalvi energètic. 
El problema es que optar per aquí suposa fortes inversions amortitzables a mig i llarg 
termini, i ara difícilment trobarem els diners per fer-ho. Invertir en tancaments d'edificis 
antics, calderes de baix consum, energies renovables no sembla que ara estigui al nostre 
abast.  
En el seu moment, ja varem fer alguna proposta al respecte, així mateix com algun altre 
grup polític (ara em ve al cap les calderes de Biomassa que va proposar em penso els 
companys d'ERC). A part que serien mesures que ens anirien apropant als objectius del 
paes. Ara, tot això és molt més difícil, perquè val molts diners i no els tenim, encara que a 
la llarga sortiria més barat. Tot i així, perquè no tot siguin crítiques, valorem la reposició de 
les làmpades de l'enllumenat de mercuri per les de sodi i les proves pilot amb leds, que 
se'ns dubte són el futur. 
Ens sobta  també d'aquest pressupost la desaparició dels 300.000 euros dels pressupostos 
participatius, que en el seu moment van vendre com la gran aportació a la participació 
ciutadana. No sabem si han deixat de creure en el seu model -que no era el nostre- o si 
han deixat de creure en la participació; o ambdues coses alhora. 
També és notori, no tan per la xifra sinó pel que representa, la reducció de despeses de 
l'oficina d'habitatge. Passem de 7000 a 4000 euros.  
La quantia és irrellevant perquè ni d'una manera ni l'altre permet fer política d'habitatge de 
manera seriosa. Acabarem la legislatura sense haver començat ni un sol habitatge de 
protecció oficial. Ni de compra, ni de lloguer, que sempre ha estat la nostre aposta. Ni un 
sol pis. Res. Vostès van apostar per les Ares, i no obrirem ara de nou el debat, però la seva 
aposta al tot o res, de moment és res. Cap. Zero.  Els més optimistes de vostès deien que 
el 2012 podríem tenir els primers habitatges. Sense voler ser profètics, això no serà 
possible. Vàrem dir en el seu moment, que encara que les Ares tiressin endavant, podíem 
fer coses al marge, no posar tots els ous a la mateixa cistella. Bé, ni una cosa ni l'altre. 



Acabarem també la legislatura sense un centímetre de carril bici, sense un carrer de 
prioritat invertida, amb un pla director de la bicicleta aprovat per ple que descansa en el 
somni dels justos. Per què per això calia el pla de mobilitat, però pels camins escolar no, i 
a mesura que anem fent pedaços més difícil serà després encaixar-ho tot. Ep, i que consti 
que estem a favor dels camins escolars. I moltes d'aquestes coses no valen diners. 
El que sí que val molt diners és l'adquisició del solar del carrer Clavé, el de davant del 
Societat Castellarenca. 1.388,000 euros. Aquest solar, catalogat com a zona verda privada, 
ara estem obligats a adquirir-lo per sentència judicial. També es un tema heretat, però que 
vostès sabien que tard o d'hora s'hauria de resoldre, i que s'ha resolt en el pitjor moment 
possible. Ni l'antic equip de govern ni vostès mai van fer provisió de fons. Ara ho hem de 
posar  amb  calçador en aquests pressupostos. I si finalment acaba costant això, perquè 
està recorregut a l'alça pels propietaris, senzillament no tenim diners per pagar-ho, perquè 
no tenim més crèdit. I estem parlant aproximadament d'un 4% del pressupost. D'aquest 
tema no en volem fer sang, però il·lustra prou bé quina és la situació d'estar al límit de 
l'endeutament. Qualsevol imprevisible, per bé que aquest no ho era del tot, no deixa 
marge de maniobra. O la providència ens és molt favorable, però amb això no hi podem 
comptar, o qualsevol mur d'escola que s'ensorri, qualsevol imprevisible que valgui diners  
desquadrarà tot el pressupost, i les retallades de veritat les haurem de fer d'altres partides, 
que és una mica el que ha anat passant fins ara. 
Enllaçant amb això, i és una petició que no som els únic que l'hem feta, ens costa molt 
saber l'estat d'execució del pressupostos, que és l'única manera que tenim l'oposició de 
controlar la seva gestió, perquè el que s'acaba aprovant amb allò que s'acaba executant a 
vegades té poc a a veure. Ara podem discutir partida per partida, però quan no s'acaba 
executant ni allò que un mateix a proposat, només el seguiment acurat és la garantia que 
els pressupostos tenen sentit. 
Com ja poden fer-se càrrec, L’Altraveu no vol corresponsabilitzar-se d’un endeutament en 
origen i que va creixent, i tot i que entenem que l’esforç tècnic és evident, el paper polític a 
l’hora de prioritzar la despesa, és si més no, qüestionable. No és un pressupost de grans 
mesures sinó d’engrunes que intenten de compensar els costos de les grans 
infraestructures que a vostès els han interessat i que en un moment com aquest, poc tenen 
a veure amb les necessitats reals dels castellarencs. És així doncs, que el nostre vot serà 
en negatiu. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé tot dient que la proposta que va presentar l’equip 
de govern per les ordenances fiscals de l’any 2011 contemplava una pujada dels impostos : 
el tipus de l’IBI passava de 0,625 a 0,64, el rebut de residus s’apujava un 10% i el IAE i la 
resta de taxes un 4%. 
Per Esquerra aquesta pujada dels impostos en la època de crisis econòmica que ens trobem 
és il·lògica i desproporcionada, i hem proposat a l’equip de govern que es mantingui el 
tipus de l’IBI al 0,625 i la resta d’impostos i taxes s’incrementin només un 2’4% que 
correspon a la pujada de l’IPC interanual de setembre de 2009 a setembre de 2010. 
Això representa una disminució d’ingressos de cara a la previsió que contemplava l’equip 
de govern en el pressupost del 2011, que s’ha de veure compensada amb la corresponent 
disminució de despeses. 
Durant aquests dies previs al ple s’ha estat negociant en les comissions informatives i amb 
l’equip de govern, que ha acabat acceptant les propostes d’Esquerra. 
Finalment l’IBI queda amb el mateix tipus actual del 0,625 i la resta d’impostos i taxes 
s’incrementen el 2’4% quedant compensada la disminució d’ingressos amb la reducció de 
les partides en el pressupost de despeses de conservació de la vialitat en 5.000 €, 
manteniment elements via pública en 17.000 €, substitucions de personal en 12.000 € i 
publicacions en 10.000 € i amb majors ingressos provinents del tipus diferencial aplicat al 
10% dels rebuts de l’IBI més elevats en els usos d’oci, esportiu, solars i oficines (0’90) i 
magatzem, comercial i industrial (0’95). 
Amb aquest increment del tipus diferencial de l’IBI que abans he esmentat des d’Esquerra 
no hi estem d’acord, perquè creiem que en comptes d’aplicar aquest increment es poden 



rebaixar diverses partides del pressupost de despeses pel mateix import i en aquest sentit 
ja vam fer propostes. 
Per cert, en el debat sobre ordenances i pressupost del 2010 es va proposar que es recollís 
en el reglament de subvencions que els habitatges desocupats que es posessin a lloguer a 
través de l’Oficina d’Habitatge de l’Ajuntament tinguessin una subvenció del 50% de 
l’import del rebut de l’IBI i no en tenim cap notícia que això s’hagi fet. 
Pels motius abans exposats, en el punt núm. 3 d’aprovació de les ordenances fiscals el 
nostre vot serà l’abstenció. 
Les ordenances fiscals, però en major mesura el pressupost general d’un ajuntament és el 
reflex de quina política vol fer l’equip de govern i de quines son les seves prioritats. 
El pressupost general de l’ajuntament que ens presenta l’equip de govern pel 2011 no és el 
nostre pressupost. Les nostres propostes i les nostres prioritats és evident que no son del 
tot coincidents, per això hem fet propostes en el pressupost, perquè tot allò que no està 
pressupostat , en la situació actual de crisi econòmics, difícilment es podrà dur a terme. 
No valorarem avui partida per partida del pressupost, ja ho vam fer en les comissions 
informatives prèvies al ple.  
En aquests moments de crisis econòmica, creiem que la prioritat és la de treballar en 
polítiques socials i de promoció de la activitat econòmica. De fet, ja es fa però entenem que 
es podria fer molt més si es reduïssin altres partides de despeses que ,per nosaltres, no 
son tan prioritaries, com la concessió a una empresa privada per gestionar l’espai cívic de 
El Mirador (que costa 110.000 € anuals), o les despeses per publicacions i comunicació 
institucional (que costa 140.000 €), per posar només dos exemples però que son prou 
clarificadors pels seus imports que considerem massa elevats, per molt que l’equip de 
govern digui que comunicació ha reduït el seu pressupost encara no sabem quin cost real 
té l’Actual i això que ho hem demanat en nombroses ocasions. 
També hem de dir que algunes decisions que ha pres l’equip de govern han portat a 
diversos col·lectius a pagar per utilitzar alguns serveis municipals que fins ara eren gratuïts 
o molt més barats, com la utilització de la piscina municipal pel col·lectiu de la Sala 
Puigverd que ara té un cost considerable pels usuaris o la utilització de l’auditori per una 
activitat d’una escola a la qual se li exigeix que pagui. 
També podem veure com l’equip de govern vol traspassar a una empresa privada la gestió 
del Casal d’estiu anant contra el seu propi discurs sobre la educació. Aquesta privatització 
del casal d’estiu no la veiem gens bé ja que, perquè surti a compte econòmicament a la 
empresa concessionària el servei perdrà en qualitat o incrementarà considerablement el 
cost per l’usuari. 
Es van instal·lar màquines expenedores de productes d’ús diari a diversos indrets de la via 
pública que han estan un “fiasco” i ara s’estan retirant. I això també ha tingut un cost 
afegit per l’Ajuntament. 
S’han dispersat serveis municipals i regidories a l’edifici de la plaça Major i a l’Espai Tolrà 
provocant més despesa en un moment de crisi. En aquest cas creiem que l’equip de govern 
ha prioritzat la gestió interna enfront de les necessitats reals dels ciutadans. 
També hem vist com han desaparegut del pressupost del 2011 dos projectes “estrella” del 
PSC com son els pressupostos participatius i els fons d’ajuts i mesures contra l’atur. 
Som conscients que la disminució d’ingressos dels ajuntaments degut a la crisi econòmica i 
un finançament de l’estat molt deficitari limita molt l’acció de govern, però podem veure 
com totes aquelles promeses de que ho farien tot molt millor que l’anterior equip de govern 
en la seva gran majoria només eren fum i han quedat en un no res, el mateix alcalde ha dit 
que “compte amb les promeses electorals que no es poden complir”, doncs bé, el PSC va 
fer la promesa electoral de soterrar tots els contenidors de residus sabent que no era 
possible complir-ho i aquest és només un exemple, en podríem posar d’altres. 
Aquest és el tercer any que diem que la crisi és un bon moment per revisar projectes, 
serveis, etc. I elaborar un pressupost per programes. Perquè creiem que per gestionar 
millor el pressupost i racionalitzar les despeses aquesta seria  la millor eina. Però és 
continua amb el sistema clàssic i s’ha tornat a perdre una bona oportunitat per enfocar el 
futur amb més optimisme. 



Com a partit que estem a l’oposició segurament fora més fàcil per nosaltres no fer 
propostes, o fer propostes que l’equip de govern no podés assumir i avui votar en contra 
de les ordenances fiscals i del pressupost pel 2011. De fet, això és el que feia el PSC quan 
estava a l’oposició i quan van passar a governar van engegar campanyes de descrèdit i 
critiques molt dures contra l’anterior equip de govern. Resulta que allò que criticaven quan 
estaven a l’oposició perquè deien que estava mal fet ara ho fan vostès com a equip de 
govern i a més, es posen medalles amb temes que s’han materialitzat o que es continuen 
fent ara però que venen de l’anterior legislatura : inauguració del mercat municipal i de 
l’aparcament de camions, la creació de places escoles bressol municipals, connexió amb la 
xarxa d’aigua del Ter-Llobregat, bonificacions, pagament dels impostos en rebuts 
fraccionats mensualment, etc. 
S’ha de ser coherent tant al govern com a l’oposició, i això és el que des d’Esquerra hem 
procurat sempre ser : coherents. 
Per això fem propostes constructives que vagin en la línia de millorar la qualitat de vida 
dels castellarencs i castellarenques sense incrementar d’una manera abusiva la pressió 
fiscal, perquè la nostra primera prioritat és treballar per a Castellar deixant de banda els 
interessos partidistes i electoralistes, encara que les eleccions municipals siguin a tocar. 
Pel que fa al pressupost l’equip de govern ha acceptat algunes de les nostres propostes, 
d’altres no han estat acceptades, però no pretenem posar pals a les rodes a la gestió de 
l’equip de govern. Com he dit, procurem actuar amb coherència i responsabilitat, fent 
sempre propostes constructives i la nostra responsabilitat ens porta a votar abstenció 
també en aquest punt sobre el pressupost i plantilla del 2011. 
El regidor no adscrit, Sr. Jordi Roman,  pren la paraula i diu que com un any més estem 
davant l’aprovació del pressupost, un pressupost important que ha de marcar les prioritats 
i objectius del 2011, amb l’afegit com tots sabem que a sis mesos vista tenim les properes 
eleccions municipals. 
Avui el regidor d’economia ens ha presentat el pressupost com un programa i estratègia de 
l’equip de govern, però manquen prioritats i línies d’actuació concretes. Un pressupost 
retallat econòmicament per motius de crisis econòmica, polítiques de retenció i estalvi en la 
mesura del possible, aquests són els grans eixos que fonamenten el seu pressupost.  
La veritat és que aquest pressupost presenta grans debilitats i mancances, i deixeu-me dir 
una cosa, senyors regidors de l’equip de govern, porten quatre anys governant i quatre 
anys continuats que el pressupost municipal es retalla més. Aquest any disminueix en 2 
milions d’euros, per parlar en xifres rodones respecte l’any anterior. Per tant, és veritat que 
hi ha crisis, és una mala època i calen polítiques d’austeritat i control de la despesa pública, 
però no tot és justificable amb la crisis. 
Jo no entraré a debatre partida per partida, però per posar algun exemple es retallen 
partides importants i en matèria social. L’anterior pressupost l’havíem de felicitar per 
l’aprovació d’un pack de mesures contra l’atur, en canvi, aquest any, aquestes partides es 
veuen disminuïdes. També com a regidor de joventut que vaig ser, haig de dir que les 
seves polítiques en aquesta matèria estan desapareixent. En canvi, també s’ha de dir, i 
posar de manifest que hi ha més control en altres partides i menys despesa en electricitat, 
material d’oficina, publicacions, combustible, telèfon, etc., és a dir, un control més rígid 
dins de la pròpia administració. I paral·lelament, també entenc la gran reducció d’ingressos 
fonamentada principalment en una gran part de les subvencions provinents d’altres 
administracions, i l’aturada que arrosseguem del boom immobiliari i la construcció. 
En referència en l’any anterior també el vam felicitar perquè van proclamar la congelació 
fiscal, per tot l’any 2010, cap pujada impositiva per al ciutadà. Ara, les taxes i ordenances 
municipals pugen el doble per al 2011, és evident, una pujada doble per compensar la de 
l’any passat. 
En matèria d’inversions hem de continuar donant gràcies al Fons Estatal d’Inversió Local, 
que és el que ens ha permès  maniobrar en la construcció, adequació i millora del nostre 
municipi.  
En conclusió, és un pressupost fluix i complicat, on a més cal recordar la baixada de sous a 
tot el personal i funcionariat de l’Ajuntament, més la retallada d’ajudes socials provinents 



del seu mateix partit a Madrid, del senyor Zapatero. Recordar la no revaloratizació de les 
pensions, la retallada en despesa farmacèutica, la desaparició dels 2500 euros per nadó, 
així com la nova reforma laboral d’abaratar els acomiadaments als 33 dies laborals, pujada 
del IVA, etc., etc., en definitiva una política de retalls socials que ataquen al nostre estat 
del benestar, un govern que gira l’esquena als treballadors i al conjunt de la ciutadania, i 
són vostès els que es fan dir que són d’esquerres. 
Per últim, només vull recordar a l’equip de govern el mateix que vaig dir fa un any en el 
debat de pressupostos, avui no enredem a la ciutadania parlant de xifres econòmiques que 
ningú entén, sinó que hauríem de parlar de continguts. I de continguts estava ple el seu 
programa electoral, i algunes promeses triades a l’atzar com ara les places d’aparcament 
gratuïtes, i no la mig hora de la zona blava, les beques per a joves, la creació d’un nou 
Punt d’Informació, el passaport cultural, els xec serveis, etc., són propostes que no on 
estan reflectides en aquest pressupost.   
En definitiva, considero que aquest pressupost no genera confiança ni expectatives de 
futur, sinó que retroalimenta més la situació de crisis, sumat a les polítiques de contenció i 
estalvi, així que el meu vot serà negatiu. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Oscar Lomas, PSC, per fer tres apunts; d’una banda i 
pel que  al solar  que es va vendre el 2009, el la liquidació del pressupost del 2009 
exposada al públic constava que al cap del 10 dies  d’adjudicar el solar, es va cobrar, per 
aixó no surt en aquest pressupost del 2010. Igualment i referent a la taxa de residus, com 
molt be sap no es cobreix ni el cost del serveis, que fos anys es cobria pràcticament el 50% 
i ara amb aquesta reducció del servei i amb l’increment de l’IPC, doncs pràcticament 
estarem cobrint un 80% del cost del servei, així doncs encara estarem per sota. Pel que fa 
als ajuts al bus per la gent gran, dir que sempre s’han gestionat amb criteris de renda, les 
partides es mantenen i la única cosa que hi ha hagut és un canvi del capítol 2 al capítol 4. 
Altres temes, els pressupostos participatius no apareixen en aquets pressupost, perquè la 
impossibilitat de demanar préstecs fa que en el pressupost d’aquets any pràcticament no 
apareguin inversions, referent a l’endeutament, és cert que ha augmentat respecte a l’any 
2008, que estàvem al 80%, ara estem en el 97%, però també es cert que en els últim 10 
anys sempre hem estat un dels Ajuntaments amb un percentatge superior al 75%, per tant 
el volum d’endeutament comparat amb altres Ajuntament sempre ha estat elevat. 
La situació actual, la situació de tancament de l’any passat i la situació que revèiem pel 
pressupost de l’any vinent, és la prevista en el pla de sanejament i per tant no implica res 
que ja no  estigui previst en el propi  pla de sanejament. 
Pren la paraula la regidora Sra. Montse Gatell,  ampliant sobre els ajuts de bus,  als joves 
no es mirarà la renda. Vam demanar les bases que regiran els ajuts i encara no les tenim, 
així com també es va demanar documentació sobre les partides que s’havien reduït de més 
de 6.000 €, i la informació que ens ha donat  i res és la mateixa cosa. Val a dir que no ens 
faciliten tota la informació que necessitem que treballar, i per això hem fet la intervenció  
que hem fet i el nostre vot serà negatiu. 
El Sr. Alcalde¸intervé pe fer afegir que des de la presentació del document que esmenta 
el Grup de CiU hi ha hagut cinc comissions informatives en les quals s’ha pogut preguntar 
qualsevol qüestió relativa al pressupost municipal i a les ordenances. Les regidors han 
d’assistir a les comissions informatives i  fer les propostes que creguin oportunes. I no es 
motiu que s’escudin en la justificació de la votació en contra de les ordenances i 
pressupostos pel 2011, dient que l’any 2009 no es va complir. 
Torna a intervenir la Sra. Montse Gatell, per CiU, per dir que no es cert que basin el vot 
negatiu en això del 2009, aixó és una de les raons, he apel·lat a l’experiència que hem 
tingut d’acordar amb vostès l’aprovació d’un pressupost municipal, aquesta és una de les 
coses, hem fet una llista prou exhaustiva d’exemples de la seva gestió en que no hi estem 
d’acord, i aquesta si que és la base per votar en contra d’aquest pressupost. 
Sr. Alcalde, a l’inici de la seva intervenció ha dit que s’havien augmentat les partides de 
Benestar Social i Educació, i en part es cert, que vostè es basa en el pressupost, no en la 
liquidació que es fa després del pressupost que, és allò que realment s’ha executat i que 
difereix bastant un document de l’altra. 



 ACORD: 
 
ATESA la necessitat d’actualitzar per a l’any 2011 les tarifes i textos de les ordenances 
fiscals, reguladores d’impostos i taxes municipals. 
Vistos els estudis econòmics referits als costos dels serveis que es presten mitjançant 
concessionàries de diversos serveis, que consten a l’expedient. 
Vista la memòria del regidor d’Economia. 
Vist l’informe del Secretari i de la Interventora accidental. 
ATÈS allò que es preveu als articles 15 a 19 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, l’article 162.2 de 
la Llei 8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de Catalunya i els articles 22, 47.1 i 
70.2 de la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern 
local. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació, que es detalla a l’annex, de 
l’Ordenança Fiscal General de Gestió, Inspecció i Recaptació dels ingressos de dret públic 
municipal, el text integrat de la qual consta a l’expedient. 
SEGON.- Aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals, que es 
detalla a l’annex I, el text de les quals figura a l’expedient, i es relacionen a continuació: 
Ordenança fiscal núm. A0 – Ordenança fiscal general de gestió, inspecció i recaptació dels 
ingressos de dret públic municipal 
Ordenança fiscal núm. 1 Impost sobre béns immobles 
Ordenança fiscal núm. 2 Impost sobre activitats econòmiques 
Ordenança fiscal núm. 3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
Ordenança fiscal núm. 4 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa 
urbana. 
Ordenança fiscal núm. 5 - Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
Ordenança fiscal núm. A1 - Taxa per expedició de documents administratius 
Ordenança fiscal núm. A2 - Taxa per la prestació dels serveis d’intervenció administrativa 
en l’activitat dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia llicència, 
comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls posteriors a l’inici de les 
activitats 
Ordenança fiscal núm. A3 Taxa de cementiri municipal 
Ordenança fiscal núm. A4. Taxa per la recollida de residus municipals 
Ordenança fiscal núm. A5 - Taxa sobre serveis urbanístics 
Ordenança fiscal núm. A6. Taxa per les entrades de vehicles a través de les voreres i les 
reserves de via pública per a aparcament, càrrega i descàrrega de mercaderies de 
qualsevol mena 
Ordenança fiscal núm. A7. Taxa per retirada de vehicles abandonats o estacionats 
defectuosament o abusivament a la via pública 
Ordenança fiscal núm. A9. Taxa mercats 
Ordenança fiscal núm. A10. Taxa per l’ocupació temporal de domini públic  
Ordenança fiscal núm. A12. Taxa per la prestació dels serveis de l’escola municipal de 
música 
Ordenança fiscal núm. A13. Taxa pels serveis de Salut Pública 
Ordenança fiscal núm. A14. Taxa per serveis especials: vigilància d’espectacles, transport, 
pas de caravanes, càrregues/descàrregues especials 
Ordenança fiscal núm. A15. Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica a les 
vies públiques municipals 
Ordenança fiscal núm. A16. Taxa per l’obertura de rases i sondatges en terrenys d'ús 
públic i qualsevol remoguda en la via pública del paviment o les voreres 
Ordenança fiscal núm. A18. Taxa per l’aprofitament dels serveis o activitats de la biblioteca 
Antoni Tort 



Ordenança fiscal núm. A20. Taxa per la celebració de matrimonis i cerimònies civils a 
l’Ajuntament 
TERCER.- Imposar el preu públic per la prestació del servei d’atenció domiciliària i aprovar 
l’Ordenança fiscal número B5, reguladora del mateix.  
QUART.- Aprovar la classificació fiscal de les vies públiques de la ciutat, que figura a 
l'expedient. 
CINQUÈ.- Establir com a data inicial per a la vigència de les referides modificacions el dia 
1 de gener de 2011. 
SISÈ.- Sotmetre aquest acord a informació pública durant un termini de trenta dies hàbils, 
comptats a partir del següent al de la data de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la 
Província. 
SETÈ.- Entendre definitivament adoptat l’acord en cas que no es presentin reclamacions 
en el període d’informació pública i publicar el text integrat de les modificacions 
esmentades en el Butlletí Oficial de la Província. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DEU    (10) dels regidors del PSC 
                    Vots en contra:  UN      ( 1) del regidor no adscrit    
                    Abstencions   :   DEU    (10) dels  regidors de CiU, Altraveu i ERC  

 
 

4.- APROVACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL I PLANTILLA PER A  
      L’ANY 2011 

 
ATÈS l'article 149 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, 
i l'article 18 del Reial Decret 500/90, de 20 d'abril, que desenvolupa el capítol primer del 
Títol sisè de la Llei 39/88, de 28 de desembre, i una vegada acomplerts els requisits legals 
que hi resulten, amb la realització dels documents necessaris i els informes preceptius. 
ATÈS que els articles 90 de la Llei 7/1995, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, 126 i 127 del Reial Decret legislatiu 871/1986, de 18 d’abril, determinen que les 
Corporacions locals aprovaran anyalment en ocasió del pressupost, la plantilla de personal 
que comprendrà tots els llocs de treballs degudament classificats, reservats a funcionaris i 
a personal laboral i eventual i que els articles 126 i 127 del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril, contenen els principis informadors per a l’elaboració de les 
Plantilles així com el procediment per a la seva aprovació. 
Es presenta al Ple de la Corporació el Pressupost General únic per a l'exercici del 2011, la 
plantilla de la Corporació i les bases d'execució, per tal que, segons el procediment legal, 
siguin aprovats, segons els següents 
ACORDS:  
PRIMER.- Aprovar inicialment el Pressupost general per a l'exercici de l’any 2011, amb una 
previsió d'ingressos i de despeses de 25.361.560,15 €(VINT-I-CINC MILIONS TRES CENTS 
SEIXANTA-UN MIL CINC CENTS SEIXANTA AMB QUINZE EUROS), que desglossat per capítols 
ofereix el següent detall: 
DESPESES 
CAPÍTOL CONCEPTE IMPORT 

   a) Operacions corrents 

1 DESPESES DE PERSONAL  8.904.693,17

2 COMPRA DE BÉNS I SERVEIS  10.072.605,00

3 INTERESSOS  620.000,00

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 1.067.675,00

 b) Operacions de capital 
6 INVERSIONS 1.470.010,15

9 VARIACIÓ DE PASSIUS FINANCERS 3.226.576,83



  TOTAL PRESSUPOST 25.361.560,15

INGRESSOS 
 

CAPÍTOL CONCEPTE IMPORT 
   a) Operacions corrents   
1 IMPOSTOS DIRECTES 11.182.445,00
2 IMPOSTOS INDIRECTES 200.000,00
3 TAXES I ALTRES IMPOSTOS 5.021.855,00
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 6.931.250,00
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 556.000,00
 b) Operacions de capital 
6 ALIENACIÓ D’INVERSIONS       1.388.080,15
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 81.930,00

  TOTAL PRESSUPOST 25.361.560,15

      
 
SEGON.- Aprovar les Bases d'execució de l’indicat pressupost i les bases de concessió d’ajuts 
consistents en el lliurament de targetes a determinats col·lectius usuaris del transport públic 
de Castellar del Vallès. 
 TERCER.-Sotmetre’l a informació pública durant un termini de quinze dies comptats a 
partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la 
Província. 
QUART.-Entendre definitivament aprovat el Pressupost General i les seves Bases 
d’Execució en cas que no es presentin reclamacions en el període d’informació pública i 
publicar el resum per capítols en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor en 
l’exercici corresponent una vegada publicat. 
CINQUÈ.- Aprovar la plantilla de personal i la relació de llocs de treball d’aquest Ajuntament 
per a l’any 2011, que es conté en la documentació annexa a aquest dictamen i que forma part 
del mateix, comprenent el detall els següents apartats: 

A) Places de funcionaris de carrera, classificades en escales i sots-escales. 
B) Places de personal eventual. 
C) Places personal laboral. 
D) Relació de llocs de treball 

 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:     DEU    (10) dels regidors del PSC 
                    Vots en contra:  NOU    ( 9) dels regidors de CiU,  Altraveu i regidor no  
                                                            adscrit    
                    Abstencions   :   DUES  ( 2) dels  regidors d’ERC  
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts d’onze de la nit, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
  


